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PROTOKÓŁ NR XI/24 

z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 listopada 2024 roku 

 
Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy Markowa w sali Nr 21 i trwała od godz. 1400  do 
godziny 1430. Obrady sesji otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy 
Markowa – Mariusz Kluz. 
Na wstępie powitał radnych oraz zaproszonych gości. 
W posiedzeniu wzięli udział radni Rady Gminy Markowa zgodnie z listą obecności, 
stanowiącą załącznik Nr 1 do protokołu. Lista obecności zaproszonych gości stanowi 
załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 
Następnie zapytał, czy ktoś z obecnych ma uwagi, bądź uzupełnienia do porządku 
obrad.  
Nie wniesiono żadnych zmian do porządku obrad sesji.  
 
Porządek obrad wyglądał następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej i kandydatów na 
strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Markowa.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
nieruchomości.  

5. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad 
sesji. 
 
Wyniki głosowania: 12 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 3 – nieobecnych.   
Następnie przystąpiono do realizacji porządku obrad sesji. 
 
  
Ad. 2. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Markowa poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
Panią Skarbnik – Zdzisławę Pawłowską.  
 
Zdzisława Pawłowska  – przedstawiła projekt uchwały.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 
Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 1/0012.1.8.2024 
Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 listopada 2024 roku 
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Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok.   
Wyniki głosowania: 3  – za, 0  – przeciw, 0 – wstrzymało się, 2 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 1/0012.2.8.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 listopada 2024 roku 

 

Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok.  
Wyniki głosowania: 4  – za, 0  – przeciw, 0  – wstrzymało się, 1 – nieobecny. 
 
Opinia Komisji Rewizyjnej:  
 

OPINIA NR 1/0012.3.11.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 listopada 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu Gminy Markowa na 2024 rok wraz z autopoprawką.  

Wyniki głosowania: 4 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 1 – nieobecny. 
 

Kolejno Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad tym punktem porządku obrad. 
Damian Sobek – zapytał, co kryje się pod tymi pozycjami.  
Zdzisława Pawłowska – omówiła szczegółowo poszczególne pozycje  
w przedłożonym projekcie uchwały.  
 
W związku z brakiem dalszych zgłoszeń w dyskusji, została ona zamknięta  
i Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad przedłożonym projektem 
uchwały wraz z autopoprawką.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XI/53/24 w sprawie zmian budżetu 
Gminy Markowa na 2024 rok.  
Wyniki głosowania: 12 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 2 – nieobecnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej  
i kandydatów na strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu 
Gminy Markowa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Markowa poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
Panią Alinę Kud.  
 
Alina Kud – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
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W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 
Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 2/0012.1.8.2024 
Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 listopada 2024 roku 

 

Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej i kandydatów na strażaków ratowników 
Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Markowa.  
Wyniki głosowania: 1 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 2 – nieobecnych,   
2 - nie brało udziału w głosowaniu.  
 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 2/0012.2.8.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 listopada 2024 roku 

 

Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej i kandydatów na strażaków 
ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Markowa.   
Wyniki głosowania:  3 – za,  0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 1 – nieobecny,   
1  - nie brał udziału w głosowaniu.  
 
Opinia Komisji Rewizyjnej: 
 

OPINIA NR 2/0012.3.11.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 listopada 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 
Ochotniczej Straży Pożarnej i kandydatów na strażaków ratowników Ochotniczej 
Straży Pożarnej z terenu Gminy Markowa.  

Wyniki głosowania: 4 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 1 – nieobecny.  
 
Kolejno Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad tym punktem porządku obrad.  
W związku z brakiem dalszych pytań dyskusja została zamknięta i Przewodniczący 
Rady Gminy zarządził głosowanie nad przedłożonym projektem uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XI/54/24 w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczej 
Straży Pożarnej i kandydatów na strażaków ratowników Ochotniczej Straży 
Pożarnej z terenu Gminy Markowa. 
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Wyniki głosowania: 9 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 3 – nieobecnych,  
3 – nie brało udziału w głosowaniu.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
nieruchomości. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Markowa poprosił o przedstawienie projektu uchwały 
Panią Katarzynę Homa.  
 
Katarzyna Homa – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
W następnej kolejności zostały odczytane opinie poszczególnych Komisji Rady 
Gminy Markowa.  
 
Opinia Komisji Spraw Społecznych: 
 

OPINIA NR 3/0012.1.8.2024 
Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 listopada 2024 roku 

 

Komisja Spraw Społecznych Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości.  
Wyniki głosowania: 3  – za,  0 – przeciw, 0  – wstrzymało się, 2 – nieobecnych. 
 
Opinia Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa: 
 

OPINIA NR 3/0012.2.8.2024 
Komisji Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 listopada 2024 roku 

 

Komisja Gospodarki Wiejskiej i Rolnictwa Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości.  
Wyniki głosowania: 4  – za, 0  – przeciw, 0 – wstrzymało się, 1 – nieobecny. 
 
Opinia Komisji Rewizyjnej: 
 

OPINIA NR 3/0012.3.11.2024 
Komisji Rewizyjnej  

Rady Gminy Markowa 
z dnia 25 listopada 2024 roku 

 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Markowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości.  

Wyniki głosowania: 4 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 1 – nieobecny. 
 
Kolejno Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad tym punktem porządku obrad.  
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Michał Szal – będąc przy temacie zakupu nieruchomości, podziękował za 
ogłoszenie, które pojawiło się na stronie Urzędu Gminy Markowa i w mediach 
społecznościowych dotyczące zakupu gruntu w górnej części Markowej. Zachęcił 
mieszkańców, żeby zgłaszali takie grunty, które nadawały by się do inwestycji, którą 
planujemy. Zapytał, czy ten grunt, o którym pierwotnie rozmawiali jest zupełnie 
wykluczony spod tej inwestycji, czy bierze się go pod uwagę.  
Wójt Gminy – nie są wykluczone działki, które były wcześniej rozważne. Mieliśmy też 
to przeanalizować i przemierzyć ile odpadnie na ewentualną drogę i czy się tam 
zmieścimy z tym placem zabaw. Nie wygląda to tak źle, jak na początku się 
wydawało.  
Michał Szal – dobrze by było podejść do tego racjonalnie. Myśli, że można by było 
negocjować jakieś warunki zakupowe z właścicielami. Jest to rozsądna lokalizacja. 
Alternatywy myśli, że nie ma żadnej na tą chwilę, chyba że ktoś się zgłosi.  
Damian Styś – zapytał, czy ta działka zostanie zakupiona w tym roku. 
Wójt Gminy – odpowiedział, że planujemy to zakupić jeszcze w grudniu.  
Krystyna Hundz – Bembenik – skoro radny ten temat podjął o zakupie nieruchomości 
w miejscowości Markowa, zapytała o nabywanie. Być może jest to kierunek naszej 
kadencji. Mając na uwadze powyższe zapytała o nabywanie gruntów w miejscowości 
Husów i Tarnawka na cele, które były by działką na cele publiczne lub na zakup 
przez mieszkańców na wybudowanie domu. Zapytała Wójta, czy planuje w swojej 
kadencji, taki kierunek jak zakup nieruchomości na cele publiczne.  
Wójt Gminy – odnośnie Markowej te dwie działki są rozważane do zakupu w tej 
chwili. W Husowie też rozmawialiśmy z radnymi, że jakby się pojawił teren gdzie 
można by wybudować orlik, to też bylibyśmy zainteresowani. Jeśli chodzi  
o Tarnawkę, jeżeli zakończy się tam proces scaleniowy, jeżeli będzie taka potrzeba, 
to nie mówi nie. Natomiast, co do samych działek pod budownictwo mieszkaniowe, to 
myśli, ze bez uchwalenia planu ogólnego i planów miejscowych, to w tej chwili to jest 
trochę na wyrost, ponieważ tak naprawdę nie wiemy co uda się przy tych dwóch 
robionych rzeczach uratować.   
W związku z brakiem dalszych pytań dyskusja została zamknięta i Przewodniczący 
Rady Gminy zarządził głosowanie nad przedłożonym projektem uchwały.  
 
Rada Gminy Markowa przyjęła uchwałę Nr XI/55/24 w sprawie wyrażenia zgody 
na odpłatne nabycie nieruchomości. 
 
Wyniki głosowania: 12 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się, 3 – nieobecnych.  
Uchwała ta stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 5. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Mariusz Kluz – Przewodniczący Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad 
zamknął obrady XI Sesji Rady Gminy Markowa i podziękował obecnym za aktywny 
udział w obradach.  
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
Protokół sporządziła:  


